
Protokół z drugiej Sesji Rady Powiatu Wejherowskiego z dnia 
21.12.1998 r., godzina 900. 

 
 
 Otwarcia II Sesji Rady Powiatu Wejherowskiego dokonał Przewodniczący Rady, Pan 
Eugeniusz Gajewski. Najpierw przedstawił porządek obrad: 
1. Sprawy regulaminowo- organizacyjne: 
- otwarcie sesji, 
- przyjęcie porządku obrad, 
- przyjęcie protokołu, 
- informacja prawna na temat Statutu Powiatu. 
2. Uchwała w sprawie ustalenia ilości i nazw komisji stałych. 
3. Uchwała w sprawie powołania Komisji Organizacyjno- Prawnej. 
4. Uchwała w sprawie składu Komisji Organizacyjno- Prawnej. 
5. Uchwała w sprawie wyboru przewodniczącego Komisji Organizacyjno- Prawnej. 
6. Uchwała w sprawie powołania sekretarza Powiatu. 
7. Uchwała w sprawie powołania skarbnika Powiatu. 

(przerwa w obradach ok. 1130- 1/2 godz.) 
8. Uchwała w sprawie upoważnienia Zarządu Powiatu Wejherowskiego do podpisania umowy 
z Zarządem Powiatu Puckiego dotyczącej utrzymania dróg powiatowych. 
9. Wolne głosy i wnioski. 
10. Zamknięcie sesji. 
  Przewodniczący zapytał Radnych o uwagi. Wtedy głos zabrał Radny Mówka z Unii 
Wolności i zaproponował uzupełnienie po podpunkcie "Przyjęcie protokołu" o sprawozdanie 
z pracy Zarządu. 
W tej sprawie głos zabrał Pan Starosta, tłumacząc że chciano umieścić ten punkt w porządku 
obrad lecz nie zrobiono tego ze względu na nie umocowanie prawne Starostwa do 01.01.1999 
r.  Dodał, iż chętnie poinformuje Radnych o poczynaniach Zarządu i pełnomocnika ds. 
tworzenia Urzędu Starostwa. 
Potem Radny Eugeniusz Gajewski ogłosił głosowanie nad przyjęciem wniosku Pana 
Zieleniewskiego. Wniosek większością głosów przeszedł. W związku z tym porządek obrad 
rozszerzono o punkt "Sprawozdanie Zarządu z prac między sesjami". 
Ponieważ innych wniosków nie było więc przystąpiono do głosowania nad proponowanym 
porządkiem obrad. Ustalony porządek przeszedł jednogłośnie. 
Następnie Przewodniczący na podstawie listy obecności stwierdził prawomocność 
obrad.Kolejnym etapem było odczytanie przez Pana Bistronia istotnych fragmentów protokołu 
związanych z wyborem władz. Przewodniczący dodał, iż zainteresowani Radni będą mogli 
zapoznać się z całością protokołu podczas sesji. 
 Uwag dotyczących protokołu nie było więc przystąpiono do głosowania. Protokół 
przyjęto większością głosów.  
Pan Grzegorz Szalewski zabrał głos odnośnie podpunktu sprawozdanie Zarządu z prac 
między sesjami. Pan Starosta przedstawił dotychczasowe prace Zarządu w oparciu o finanse. 
Przypomniał, iż Radni otrzymali część propozycji budżetu na rok 1999 od Jerzego Millera- 
Ministra Finansów. 
Zabiegi Starosty i W- ce Starosty dotyczyły głównie budżetu. Do 10.12.1998 r. Zarząd był 
zobowiązany założyć konto. Powyższe konto zostało założone w BIG BANKU GDAŃSKIM, 
gdyż dyrekcja tego banku zaproponowała najdogodniejsze warunki. Bank ten zgodził się 
także na założenie okienka kasowego dla obsługi Urzędu Starostwa. Kolejną korzyścią 
wynikającą z założenia konta w BIG Banku było to, iż jeżeli wszystkie jednostki, które 
podlegać będą Urzędowi Starostwa, same założą konta, to bank zobowiąże się do 
przewożenia pieniędzy na wypłaty dla pracowników. 
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W sprawach finansowych Zarząd spotkał się również z Jerzym Millerem. Spotkanie to 
zorganizowane było dla Urzędów Powiatowych województwa pomorskiego i dla 
Głównych Księgowych dotychczasowych Urzędów Rejonowych, a ewentualnych 
przyszłych skarbników. Na spotkaniu między innymi Pan Miller poinformował, że 
pieniądze na utrzymanie dróg nie będą obejmowały ich oświetlenia.  

Odbyło się także spotkanie z Kuratorem Oświaty, dotyczyło ono przejęcia placówek. Wykaz 
placówek znajduje się w Urzędzie Rejonowym. Starosta oświadczył, że na następną sesję 
przygotowane zostaną wszelkie ksera dokumentów, dotyczące tego co przejmuje Starostwo- 
wszystkie służby, które będą podlegały Urzędowi Starostwa, bądź będą z nim powiązane. 
Kolejnym spotkaniem było spotkanie z Komendantem Wojewódzkim Policji, na temat 
nowych zasad organizacji Policji, sposobu wyłaniania kandydatów na Komendantów 
Powiatowych i Wojewódzkich Policji. 
Zostało też zorganizowane spotkanie z Wojewódzkim Komendantem Straży Pożarnej. 
Dotyczyło ono sposobów wyłaniania w konkursach Komendantów Powiatowych Straży 
Pożarnej, a przede wszystkim współpracy. 
Ponieważ z dniem 01.01.1999 r. nie mamy Państwowego inspektora Sanitarnego na Powiat 
Wejherowski, w związku z tym tymczasowo Starosta będzie proponował Zarządowi jedną z 
pracownic obecnie pracujących w Stacji Sanitarno- Epidemiologicznej. 
Kolejnym ważnym tematem jest kwestia Dróg Powiatowych, ale do tego problemu Starosta 
powróci jeszcze w punkcie 8 porządku obrad. 
Ponieważ pytań do Pana Szalewskiego nie było, oddał on głos Pełnomocnikowi ds. tworzenia 
Powiatu- Panu Marianowi Nikel. Radny powiedział, że prace zostały określone w 
harmonogramie z miesiąca listopada przez Kierownika Urzędu Rejonowego. Dotyczyły one 
sfery przystosowywania administracji publicznej do nowych form organizacyjnych- są to 
kwestie związane ze zmianą Statutu organów administracji rządowej. 
Podstawowym problemem Starostwa są sprawy lokalowe. Urząd Rejonowy podjął działania w 
pozyskaniu części pomieszczeń- między innymi w PKS Wejherowo. Podjęto już działania 
dotyczące wypowiedzenia wszelkich umów z Zespołem Szkół Medycznych, Statystyką i 
Wojewódzkim Biurem Geodezji i Terenów Rolnych.  
Pan Nikel realizując program, zorganizował spotkania między innymi: z Oświatą 
ponadgimnazialną, jak również z instytucjami, które wchodzą w skład szeroko pojętej sfery 
zawiadywania przez Powiat. 
Zarządzeniem Kierownika Rejonu został powołany zespół ds. tworzenia strony organizacyjnej 
Powiatu, w skład którego weszły wszelkie jednostki działające na terenie Powiatu. Jednostki 
te zostały zobligowane do dostarczenia ankiet inwentaryzacyjnych, które zawierają: 
inwentaryzację, bilans potrzeb, wątki budżetowe. Pytań do Pełnomocnika nie było. 
 Przewodniczący przeszedł do informacji prawnej na temat Statutu Powiatu. Głos 
zabrała Pani Alina Mandziuk, przedstawiając tylko sprawy formalne dotyczące zawartości 
Statutu, gdyż Radni otrzymają Statut wzorcowy. 
 Następnie przystąpiono do realizacji kolejnego punktu obrad, Uchwała w sprawie 
ilości i nazw komisji stałych. Przewodniczący poprosił o składanie wniosków. Jako pierwszy 
głos zabrał Przewodniczący Klubu AWS, Pan Zieleniewski. Złożył on propozycję powołania 
10- ciu następujących komisji działających w Radzie Powiatu: 
1) Komisja Organizacyjno- Prawna 
2) Komisja Budżetu i Finansów 
3) Komisja Polityki Gospodarczej 
4) Komisja Edukacji 
5) Komisja Polityki Prorodzinnej i Społecznej 
6) Komisja Promocji i Ochrony Zdrowia  
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7) Komisja Kultury, Sportu i Turystyki 
8) Komisja Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska 
9) Komisja Porządku Publicznego i Bezpieczeństwa  
10) Komisja Rewizyjna 
Pan Zieleniewski dodał, iż na posiedzeniu Klubu AWS poświęcono dużo czasu na omówienie 
zarówno ilości komisji, jak i ich problematyki. 
Następnie Przewodniczący Klubu Unii Wolności- Wiesław Szczygieł przedstawił swoją 
propozycję na powołanie ośmiu komisji w następującym porządku: 
1) Komisja Rewizyjna 
2)Komisja Organizacyjno- Prawna  
3) Komisja Budżetu i Finansów 
4) Komisja Edukacji i Kultury  
5) Komisja Zdrowia i Polityki Zdrowotnej  
6) Komisja Gospodarcza 
7) Komisja Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego 
8) Komisja Geodezji i Zagospodarowania Przestrzennego 
Potem Pan Szczygieł odczytał uzasadnienie powołania ośmiu komisji, z którymi wcześniej 
zapoznał się AWS. 
Głos zabrał Radny Stanisław Krawiec z ramienia SLD, popierając wniosek AWS- o 
powołaniu dziesięciu  komisji, z jednim wyjątkiem. W związku z tym, iż w kompetencjach 
Powiatu jest zagospodarowanie przestrzenne budownictwa, Geodezji, w tym Kartografia i 
Gospodarka Nieruchomościami. SLD proponuje włączyć powyższe zadania do Komisji 
Polityki Gospodarczej, bądź ująć jako oddzielny punkt.  
Pan Zieleniewski odpowiadając na propozycję Klubu SLD, poinformował, że punkt ten 
zostanie włączony do Komisji Polityki Gospodarczej. Wtedy Klub AWS poprosił o przerwę 
na rozmowy kuluarowe. Po przerwie przystąpiono do głosowania nad wnioskiem AWS, który 
większością głosów przeszedł. Pan Eugeniusz Gajewski poprosił W- ce Przewodniczącego- 
Pana Kazimierza Bistronia o odczytanie uchwały odnośnie ilości i nazw stałych komisji Rady 
Powiatu (uchwała II 10/98). 
  Następnie Przewodniczący przeszedł do punktu 3 porządku obrad- uchwała w sprawie 
powołania Komisji Organizacyjno- Prawnej. 
Przedtem jednak Pan Krawiec zaproponował przegłosowanie uchwały w sprawie ilości i nazw 
komisji stałych, gdyż ujęto w niej nowe wątki. 
Przewodniczący zarządził głosowanie. Uchwała została przyjęta większością głosów 
twierdzących. Potem powrócono do realizacji punktu trzeciego. 
Wtedy to okazało się, że zaszło nieporozumienie, gdyż głosując nad składem ilości 
jednocześnie powołano Komisję Organizacyjno- Prawną, czyli te dwa punkty (2 i 3) zawarte 
są razem w punkcie 2 porządku obrad.  
 W związku z powyższym przystąpiono do realizacji kolejnego punktu porządku obrad- 
uchwała w sprawie składu Komisji Organizacyjno- Prawnej. 
Szef Klubu AWS zaproponował następujące osoby: 
- Marek Labuda, 
- Zdzisław Nowicki,  
- Kazimierz Hinc, 
- Ludwik Bach, 
- Tadeusz Ptach, 
- Gerard Grzenkowicz. 



W imieniu Unii Wolności Pan Wiesław Szczygieł zaproponował Pana Henryka Mizaka i 
Wiesława Szczygła. W związku z nieobecnością Radnego Mizaka, Radny Szczygieł odczytał 
pisemne oświadczenie o jego zgodzie na kandydowanie. 
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Natomiast Pan Stanisław Krawiec w imieniu SLD przedstawił jako kandydatów: Zenona 
Bieleninika i Stanisława Krawca. Radny Liszniański wysunął kandydaturę Pani 
Stanisławy Bujanowicz. Innych wniosków nie było. Pan Gajewski w kwestii formalnej 
zapytał poszczególne osoby o zgodę na kandydowanie. Wszyscy kandydaci wyrazili 
zgodę. Natomiast, nieobecny Kazimierz Hinc wcześniej wyraził zgodę telefonicznie i 
pisemnie. 

Potem podjęto uchwałę w sprawie składu Komisji Organizacyjno- Prawnej (uchwała II 
11/98), po czym projekt uchwały został odczytany przez Kazimierza Bistronia. Zaraz potem 
Pan Zieleniewski w imieniu AWS poprosił o przerwę na skonsultowanie treści uchwały. Po 
przerwie głos zabrał Pan Szczygieł, zwracając uwagę na pominięcie punktu 3 porządku obrad- 
uchwała w sprawie powołania Komisji Organizacyjno- Prawnej. Radny Szczygieł powiedział, 
że Radni nie otrzymali projektów uchwał. W związku z tym nie znają ani zakresu, ani 
sposobu działania komisji. Dlatego najpierw powinno omówić się w jakim celu powołuje się 
Komisję Organizacyjno- Prawną oraz jaki ma ona zakres, aby uniknąć kłopotu przy 
omawianiu Statutu.  
Dopiero potem powinno powołać się skład komisji. 
 Wyjaśnienia złożyła Pani Mandziuk. Powiedziała, iż uchwała w sprawie ustalenia 
ilości i nazw komisji stałych i uchwała w sprawie powołania Komisji Organizacyjno- Prawnej 
zostały połączone w jedną. W uchwale powołującej został ustalony skład i zadania komisji. 
Radca prawny oznajmiła, że istnieje możliwość rozdzielenia powyższych uchwał, nie 
zmieniłoby to jednak zawartości ani treści uchwały. Pan Przewodniczący poprosił o 
odczytanie zakresu kompetencji tej komisji. 
Pani Rogala- Kończak poprosiła o pisemny zakres kompetencji Komisji Organizacyjno- 
Prawnej. Ogłoszono przerwę na skserowanie tego zakresu. Po przerwie Radna Rogala- 
Kończak zgłosiła dwa braki  w projekcie uchwały. Po pierwsze, w & 3, punkt pierwszy- 
zmienić brzmienie przygotowanie projektów Statutów, regulaminów oraz innych aktów prawa 
miejscowego. Po drugie w punkcie 6 projektu,  komisja nie powinna rozpatrywać skarg lecz 
powinna przygotowywać opinie dotyczące skarg i wniosków organizacji. Natomiast skargi 
powinny być rozpatrywane przez Radę. Przewodniczący ogłosił głosowanie. Przedtem jednak 
poproszono o odczytanie wniosku. W trakcie odczytywania Pani Rogala- Kończak poprosiła o 
dodanie do słowa przygotowanie, słowa opiniowanie. 
Wtedy Pan Krawiec zwrócił uwagę, iż wnioskodawca jest zobowiązany zgłosić swój wniosek 
na piśmie. 
Pani Mandziuk powiedziała, że z wniosku Pani Rogala- Kończak wynika, iż tylko komisji 
przysługiwać będzie inicjatywa uchwałodawcza. Jest to nieprawdą, gdyż z inicjatywą 
uchwałodawczą, co do projektów Statutów, mogą występować inne organy nie tylko komisja. 
W związku z powyższym radca prawny stwierdziła, że zawarte sformułowanie "opiniowanie" 
powinno być zmienione na "wnioskowanie". Użycie słowa "opracowanie" będzie 
nieprawidłowe, bo ograniczyłoby to inicjatywę uchwałodawczą innych organów. 
Następnie przygotowany na piśmie wniosek odczytano. Ostateczne poprawki wniesione przez 
Radną Elżbietę Rogala- Kończak brzmiały: 
W &3 punkt 1 zmienić  brzmienie na przygotowanie i opiniowanie projektów zmian Statutów, 
regulaminów oraz innych aktów prawa miejscowego. W &6 punkt 6 zmienić na opiniowanie 
skarg i wniosków organów społecznych i mieszkańców Powiatu w sprawach dotyczących 



działalności Rady i Zarządu. Poddano w/w wniosek pod głosowanie. Wniosek większością 
głosów został przyjęty. Następnie W- ce Przewodniczący Bistroń odczytał uchwałę w sprawie 
powołania Komisji Organizacyjno- Prawnej z naniesionymi poprawkami. Po przegłosowaniu 
uchwała przeszła większością głosów.  
 W ramach realizacji punktu 5, czyli uchwała w sprawie wyboru Przewodniczącego 
Komisji Organizacyjno- Prawnej, Pan Zieleniewski wysunął kandydaturę Radnego Marka 
Labudy i krótko go zarekomendował. 
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Uwag i innych wniosków nie było, Pan Labuda wyraził zgodę na kandydowanie. Radny 

Bistroń odczytał projekt uchwały (uchwała II 12/98). Przewodniczący zaproponował 
przerwę na podzielenie się opłatkiem. 

 Po wznowieniu obrad przystąpiono do punktu 6 porządku obrad, a mianowicie do 
uchwały w sprawie powołania sekretarza Powiatu. Starosta zarekomendował na to stanowisko 
Pana Jacka Lassa. Kandydat wyraził zgodę na kandydowanie. W- ce Przewodniczący odczytał 
projekt uchwały (uchwała II 13/98) o powołaniu sekretarza Powiatu.  
Następnie Pan Krawiec zapytał, dlaczego sekretarza powołuje się na sześć miesięcy. Starosta  
wyjaśnił iż działa zgodnie z ustawami o wprowadzeniu Urzędu Starostwa.  
Innych pytań nie było , więc projekt uchwały został przegłosowany. Projekt uchwały 
przeszedł, tym samym Przewodniczący zaproponował realizację punktu 7- uchwała w sprawie 
powołania skarbnika Powiatu. Pan Szalewski na powyższe stanowisko zaproponował Panią 
Janinę Szalską- obecną Główną Księgową Urzędu Rejonowego. Następnie Pan Bistroń 
odczytał projekt uchwały o powołaniu skarbnika Powiatu (uchwała 14/98) obowiązującą do 
dnia 30 czerwca 1999 r. Kandydatka wyraziła zgodę na kandydowanie. Innych pytań nie było, 
więc poddano projekt pod głosowanie. Wniosek przeszedł jednogłośnie.  
 Punktem kolejnym była uchwała w sprawie upoważnienia Zarządu Powiatu 
Wejherowskiego do podpisania umowy z Zarządem Powiatu Puckiego, dotyczącą utrzymania 
dróg powiatowych. Na ten temat Starosta powiedział, że drogi wojewódzkie z dniem 
01.01.1999 r. stają się drogami powiatowymi. Do tej pory utrzymaniem dróg zajmował się 
Zarząd Dróg w Pucku. Stwierdzono, że najlepszym rozwiązaniem problemu jest utrzymanie 
dotychczasowych umów. Miałyby one obowiązywać od 01.01.99 r. do 31.08.99 r. Starosta 
poprosił o przyjęcie uchwały i zapytał czy są pytania. Pan Mówka zapytał o termin zawarcia 
umowy. Pan Starosta wyjaśnił, iż z racji prawnych umowa ta ma być podpisana w pierwszym 
tygodniu stycznia 1999 r. Radny Mówka zaproponował następujące sformułowanie &2: 
1) Wykonanie uchwały powierza się Zarządowi Powiatu. 
2) Zobowiązuje się Starostę Powiatu do przedłożenia Radzie sprawozdań z zawartej umowy z 
uwzględnieniem podjętych zobowiązań finansowych na najbliższej sesji.  
A także dodanie &3- Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia.  
Starosta uznał uwagi za słuszne lecz na najbliższej sesji nie będzie w stanie przedstawić 
sprawozdań dotyczących finansów. Podał termin przedstawienia zobowiązań finansowych do 
dnia 28.02.1999 r.  
Pan Ludwik Bach przedstawił postulat, iż Starosta jest zobowiązany informować o wszelkich 
podjętych działaniach na najbliższych sesjach. Uważa on, iż zbyteczne jest zawieranie, w 
każdej uchwalanej uchwale, informacji o tym, że Starosta jest zobowiązany przedłożyć 
Radzie sprawozdania na każdej następnej sesji. 
Potem projekt uchwały został zmodyfikowany o wniosek Radnego Mówki. Następnie po 
odczytaniu przez Pana Bistronia, projekt został przegłosowany i większością głosów przyjęty. 
 Kolejnym punktem były wolne głosy i wnioski. W punkcie tym Pan Lass podziękował 



za oddane na niego głosy. Pan Labuda również podziękował za poparcie. Dodał też, że 
pierwsze spotkanie odbędzie się w pierwszych dniach stycznia. 
Pan Krawiec w imieniu SLD wnioskował o spotkania z Przewodniczącym lub jego 
przedstawicielem ,przed każdą sesją, aby skonsultować swoje uwagi. Przewodniczący Rady 
przychylił się do tego wniosku.  
Potem Pan Bach zaproponował aby przedstawiciele Klubów przedyskutowali projekt Statutu. 
Zaznaczył również konieczność- wynikającą ze Statutu- przesyłania Radnym projektów 
uchwał. 
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Przewodniczący poprosił o wpisywanie swojego członkostwa do poszczególnych Komisji. 
Starosta dodał iż członkami komisji mogą być tylko Radni Powiatu Wejherowskiego. 
Następnie Jednak Pan Zieleniewski zaproponował aby Przewodniczący poszczególnych 
Klubów między sobą wymienili propozycje składu do danych komisji. Pan Eugeniusz 
Gajewski przychylił się do tej propozycji. 

 Po tym punkcie Przewodniczący dokonał zamknięcia sesji.  
Na tym protokół zakończono i podpisano. 
 
 
 
 

Protokół sporządziły: 
Hanna Bulman 
Monika Koss                                                                                                                                                


